
گروه ســینما و تلویزیون -دیوید بنیاف و دی.بی وایس نویسندگان سریال بازی تاج و تخت سریالی علمی-خیالی بر اساس 
یکی از رمان های مطرح فانتزی می سازند.

به نقل از هالیوود ریپورتر، »دیوید بنیاف« و »دی.بی. وایس« سازندگان سریال بازی تاج و تخت سال گذشته قراردادی سنگین 
با نتفلیکس برای تولید اولین سریال خود با این شبکه بستند اما جزیئات این سریال معلوم نشد.

به تازگی آنان از طریق بیانیه اعلام کردند که قرار است تا بر اساس رمان سه گانه  The Three-Body Problem' نوشته  »لیو 
سیشین« چینی سریال جدید خود را بسازند. این رمان که یک رمان 

علمی-خیالی و درباره اولین برخورد انســان ها با تمدن فضایی 
اســت به گفته این دو نویسنده یکی از جاه طلبانه ترین رمان های 

فانتزی درباره برخورد انسان ها با موجودات بیگانه است.
برای تولید این ســریال آنها به گــردآوری تهیه کنندگان 

اجرایی متعددی پرداختند که از میان آنان باید به »الکساندر 
وو« یکــی از خالقین ســریال »تــرور: ننگ«  »رایان 
جانســون« کارگــردان »چاقوکشــی« و »جنــگ 
ســتارگان: آخرین جدای« و همینطور  »برد پیت« 
بــا کمپانی »پلن بی« و »رزمنــد پایک« با کمپانی 
»پریمیتیو اســتریک« نیز از دیگــر تهیه کنندگان 

سریال خواهند بود.
بیناف و وایس با انتشــار بیانیه  مشترکی در 
مــورد این پروژه گفته انــد: » این رمان خواننده 
خــود را از ســفری از 1960 تا پایــان زمان، از 
زندگی روی سیاره زمین تا دورترین نقاط جهان 
می برد. برای همین مشــتاقیم تا ســال های آینده 
عمر خود را صرف تصویرسازی این داستان برای 

مخاطبین جهان بکنیم.«

گروه سینما و تلویزیون - فیلم مستند 
»شــناگر« درباره زندگی الهام اصغری قهرمان 
شنای زنان ایران است که موفق به ثبت رکورد 
جهانی شنا با یک دست در منطقه آزاد چابهار 

بسته شد.
فیلم مســتند »شناگر« ســاخته طهورا 
ابوالقاسمی درباره زندگی الهام اصغری است 
که در جریان تولید آن، این قهرمان شنای زنان 
ایران موفق به ثبت رکورد جهانی شــنا با یک 

دست در منطقه آزاد چابهار بسته شد.
اصغــری برای ثبت ایــن رکورد با یک 
دســت بســته در مدت زمان چهار ساعت و 
پنجاه و نــه دقیقه، 10 کیلومتــر در آب های 
پرتلاطم دریای عمان شنا کرد و با ثبت سومین 

رکورد رسمی خود در گینس افتخاری برای ایران آفرید.
مدرک رسمی این رکورد بعد از چند ماه تاخیر به دلیل شیوع بیماری کرونا، به ایران ارسال و در دبیرخانه شورای عالی منطقه 

آزاد، رونمایی شد.
در این مراســم، مرتضی بانک مشــاور رئیس جمهور و دبیر شــورای عالی مناطق آزاد، عبدالرحیم کردی مدیرعامل ســازمان 
منطقه آزاد چابهار، محمداکبر چاکرزهی معاون فرهنگی اجتماعی و گردشگری، حسام الدین یوسفی مدیرکل روابط عمومی و امور 

بین الملل منطقه آزاد چابهار در کنار عوامل مستند »شناگر« و الهام اصغری حضور داشتند.
تولید »شناگر«، مستند زندگی الهام اصغری همچنان ادامه دارد. این مستند به زندگی و حرفه این قهرمان زن شنای ایران می پردازد 
و عوامل آن عبارتند از کارگردان: طهورا ابوالقاســمی، تهیه کنندگان: طهورا ابوالقاســمی، مهتاب کرامتی، مدیر تولید: سمیرا علایی، 
دســتیار کارگردان و برنامه ریز: بهروز فروغی راد، فیلمبردار: رضا ابیات، صدابردار: علی علوی، تدوین: همیلا موید، عکاس: مریم 
مجد، مشاور رسانه ای و امور بین الملل: ثمین مهاجرانی، مجریان طرح: جمیله راه دار، اندیشه پردیس جم، تدارکات: حسن رضایی

گروه سینما و تلویزیون -به اعتقاد 
محمد گذرآبــادی با وجــود بازی های 
خوب بازیگــران، برخی از موضوع های 
درون فیلم »یلدا« ازجمله مسئله اولیای دم 
و قصــاص برای مخاطبان غیرایرانی قابل 

باور نیست.
محمد گذرآبادی )مترجم، نویسنده 
و مدرس فیلمنامه( درباره فیلم ســینمایی 
»یلدا« سومین ســاخته مسعود بخشی به 
تهیه کنندگی علی مصفا که در سینماهای 
هنروتجربه اکران شــده است، اظهار کرد: 
»یلــدا« را اولین دفعه در جشــنواره فجر  
تماشــا کردم. آن زمان به مسعود بخشی 
کارگــردان گفتم زمانی که در جشــنواره 
تماشــاگران تا آخــر فیلم به تماشــای 
آن می نشــینند یک موفقیــت برای فیلم 
محســوب می شــود. این موضوع نشان 
می دهد که »یلدا« از اســتانداردهای اولیه 
یک درام ســینمایی برخوردار اســت و 

مخاطبانش را درگیر می کند.
وی با اشاره به اینکه فیلمنامه »یلدا« 
را قبل از ساخت آن خوانده و صحبت های 
زیادی با مسعود بخشی کرده است، گفت: 
از آنجاکــه من در جریــان همه جزییات 
قصه بودم، نگاه دقیق تری به فیلم داشــتم 
و برایم جالــب بود که آن فکری هایی که 
روی فیلمنامه شــده بود چه قدر در عمل 

جواب داده است.
این مدرس فیلمنامه با اشاره به اینکه 
در درام بایــد حواس فیلمســاز به درگیر 
شــدن هرچه زودتر مخاطب با داســتان 
باشــد، بیان کرد: اگــر بخواهم در ابتدا از 
نقاط ضعف فیلم بگویم شروع »یلدا« کمی 
دیــر مخاطب را درگیر می کند و کمی دیر 

اطلاعات لازم را به مخاطبی که قرار است 
با شــخصیت اصلی قصه همذات پنداری 
کنــد و درگیر قصه بشــود، می دهد. در 
حقیقت مخاطب با شــخصیت اصلی در 
دقایق اول درگیر نمی شود و این موضوع 
ممکن است از همان ابتدا باعث دلسردی 

مخاطب بشود. 
گذرآبــادی ادامه داد: ما یکســری 
اصول برای اینکه مخاطب چگونه درگیر 
شخصیت اصلی بشــود یعنی چگونه از 
او حمایت کنــد، طرف او را بگیرد، برای 
شــخصیت اصلی آرزوی موفقیت و با او 
همذات پنــداری و همدلی کنــد، داریم. 
در واقــع یکســری ویژگی هــا باید در 
شــخصیت اصلی باشــد تا این اتفاق رخ 
بدهد این ویژگی ها نه اینکه در »یلدا« نبود 
بلکه بســیاری از آنها بود اما می توانست 
در شــخصیت اصلی پررنگ تر شــود تا 
همذات پنــداری قوی تری اتفاق بیفتد اما 
وقتی مخاطب تامل کند و درگیر داســتان 

شود با آن پیش می رود.
وی دربــاره نقاط قــوت این فیلم 
عنــوان کرد: »یلدا« مخاطب را با مســاله 
داســتان همراه و به شــدت او را درگیر 
می کند. همچنین تمام بازیگران این فیلم 
حتی بازیگــران فرعی در نقش های خود 
بسیار خوش درخشیدند. این موضوع در 
درجه اول به دلیل نقش های خوبی است 
که نوشته شده است. یعنی فیلمنامه آنقدر 
خوب نوشــته شده اســت که بازیگران 
می دانند دقیقا چه چیزی از آنها خواســته 
شده اســت و موقعیت خود را در داستان 
درک کرده انــد. در حقیقــت بازی های 
فوق العاده بازیگران به دلیل قوت فیلمنامه 

است و باعث درگیری مخاطب می شود.
این نویســنده افزود: نکته مهمی که 
بایــد در دیدن فیلم بــه آن دقت کنیم این 
اســت که آیا مخاطب زمان را فراموش و 
یا اصلا به ســاعت خــود نگاه می کند  که 
ببیند چقدر زمان گذشــته اســت. »یلدا« 
این ویژگــی را دارد که آنقدر مخاطب را 
غرق مســاله کند که زمان را از یادش ببرد. 
مساله »یلدا« مساله مرگ و زندگی است و 

مخاطب را به شدت درگیر می کند.
ویژگی فیلم های ملودرام این است 
که اشــک در آن زیاد اســت و صحنه ها 
پشــت ســر هم می خواهند از مخاطب 
اشــک بگیرند و فرصت نفس کشیدن را 
به او ندهند. این موضوع بسیار از مخاطب 

انرژی می گیرد
گذرآبادی درباره تحول شخصیت 
اصلــی »یلدا« توضیح داد: آن چیزی که ما 
قبل از ســاخت فیلم روی فیلمنامه تاکید 
داشتیم موضوع منحنی تحول شخصیت 

اصلی اســت که شــخصیت اصلی قصه 
که درگیر ماجرا اســت و در نهایت موفق 
می شــود رضایت بگیرد، در نهایت قرار 
اســت چه درســی از این ماجرا بگیرد. ما 
همیشه باید نشــان بدهیم که شخصیت 
اصلی در آغاز و پایان داســتان نگاهش به 
خودش، به زندگی و.... چه تغییری کرده 
اســت و در اصل مخاطب داستان را دنبال 

می کند تا این تغییر را ببیند.
وی تاکیــد کرد: به نظر من تحول در 
شــخصیت اصلی »یلدا« خوب نشان داده 
شده بود. این فرد در واقع از یک فرد ناامید 
در ابتدای داستان به یک زنی که در زندگی 
امیدواری پیدا کرده است، تبدیل شد. این 
تغییر نگاه از ناامیدی به امید منحنی تحول 
شخصیت اصلی بود که به خوبی در فیلم 

نشان داده شد.
این مترجم با اشــاره به اینکه برخی 
از صحنه هــای »یلدا« بســیار حزن انگیز 
و دراماتیک شــده بود، خاطرنشــان کرد: 

ویژگی فیلم های ملودرام این اســت که 
اشک در آن زیاد است و صحنه ها پشت سر 
هم می خواهند از مخاطب اشک بگیرند و 
فرصت نفس کشــیدن را به او ندهند. این 
موضوع بسیار از مخاطب انرژی می گیرد 
درحالیکه انتظار می رود یک وقفه و تنفسی 
به او در اواســط داستان داده و لحن آن از 

تراژیک و غم انگیز خارج شود. 
گذرآبادی افزود: شــاید وجود یک 
شــخصیت در داستان کم بود که یک ذره 
لحن ســبک تر و شادتر به قصه ببخشد و 
مخاطــب نیز کمی لبخند روی لبش بیاید 
تا تنشی که در مخاطب حبس شده است، 
آزاد شــود. اینکــه صحنه های فیلم قصد 
داشــتند پشت ســر هم از مخاطب گریه 
بگیرنــد، ملودراماتیک شــده بود و این 

موضوع من را آزار می داد.
وی با بیان اینکه مساله اصلی که این 
فیلــم روی این موقعیت قانونی بنا شــده 
است که سرنوشت قاتل را به دست اولیای 
دم مقتول می سپارند تا تصمیم بگیرند قاتل 
را اعــدام کنند یا نه، بیان کرد: ایرانیان این 
موضوع را پذیرفته اند البته برخی هم با این 
قضیه مشــکل دارند که چرا زندگی قاتل 
دست اولیای دم اســت اما یک مخاطب 
غیرایرانــی، این موقعیت برایش ناآشــنا 
اســت. این مدرس فیلمنامــه تاکید کرد: 
فکر می کنم »یلدا« از نظر داســتان گویی 
گام بزرگی برای مسعود بخشی محسوب 
می شــود. این موضوع درس بزرگی برای 
فیلمسازان جوان ما است که قبل از ساخت 
فیلم و تولید روی فیلمنامه وقت بگذارند و 
با کارشناسان و متخصصان مختلف درباره 

آن صحبت کنند.

گذرآبادی ادامه داد: مسعود بخشی 
آماده بازنویســی فیلمنامه و تغییر آن بود. 
همچنین آماده بود در کار تجدیدنظر کند به 
هر شکلی که باشد. من در نسل جدید این 
روحیه را کمتر دیده ام. ایشــان می دانست 
همه نکات این فیلم روی کاغذ اتفاق بیفتد 
و بعد ســاخته شود. به نظر من این روحیه 
مســعود بخشی مثال زدنی است و باید آن 
را تشــویق و تبلیغ کرد و به نســل جدید 
شناســاند و تا آنها نیز روی الهامات اولیه 

خود پافشاری نکنند. 
وی بــا اشــاره به اینکــه »یلدا« در 
مجموع فیلــم خوبی بود، اظهار کرد: این 
فیلم با برطرف کــردن نقاط ضعف خود 
ازجمله جذاب تر کردن شخصیت اصلی، 
سنگین نبودن فضا، فرصت نفس دادن به 
مخاطب و... شــاید می توانست به جای 
اکران در گروه هنروتجربه اکران عمومی 
داشته باشــد. این نویسنده درباره اهمیت 
پرداختن بــه موضوع بخشــش در آثار 
هنری گفــت: آثار هنری به هر موضوعی 
می توانند بپردازند و بخشــش هم یکی از 
این موضوعات اســت. در واقع ما به هر 
موضوعــی در داســتان و درام می توانیم 
بپردازیــم حــالا اینکه یــک موضوعی 
ضرورت بیشــتری پیدا می کنــد که در 
مقطع زمانی خاصی به آن پرداخته شــود، 
بحث دیگری اســت. شاید انواع بخشش 
در زمــان حــال و در دوره ما موضوعیت 
پیدا کرده اســت. البته این موضوع بحث 
جامعه شناسی مفصلی می طلبد چراکه این 
بن بست در جاهای دیگری وجود دارد که 
افراد تشویق به بخشش می شوند اما به نظر 

من مشکل جای دیگری است.

تولید»شناگر«ادامهداردخالقینبازیتاجوتختاولینسریالخودرابراینتفلیکسمیسازند

گروه سینما و تلویزیون - علی موسوی پژوهشگر دانشگاه کالیفرنیا در نوشتاری به 
فیلم »شهر سوخته« ساخته ناصر پویش اشاره کرده است.

علی موسوی باستان شناس و پژوهشگر دانشگاه کالیفرنیا در نوشتاری که در اختیار 
ایلنا قرار داده است به مستند »شهر سوخته« ساخته ناصر پویش پرداخته است.

فیلم »شهر سوخته« این روزها در گروه سینمایی هنر و تجربه روی پرده رفته و روایتی 
اســت از تمدن قدیمی شــهر سوخته در استان سیستان و بلوچستان که با نگاهی مستند به 

این شهر پرداخته است.
در این نوشــتار آمده اســت: فیلم مستند داستانی شهر سوخنه ساختۀ ناصر پویش را 
چند بار دیدم و هر بار از دیدن آن بیشــتر لذت بردم. ســرزمین کهن ایران با شواهد باستانی 
غنی خود بارها مورد توجه فیلمسازان و مستندنگاران بوده اما تاکنون کمتر فیلم مستندی 
به جذابیت فیلم شــهر سوخته دیده ام. کارگردان به خوبی تلفیقی از بخش مستند و بخش 
تخیلی با بازسازی مراسم تدفین ساکنان باستانی محوطه ارائه می کند. سخنان باستان شناسان 
کاوشــگر محوطه، به ویژه آقای دکتر سیدمنصور سیدسجادی، در بین تصاویر زیبای شهر 

سوخته مستند آقای پویش را بسیار پربار کرده است.
جالب اینکه مصاحبه با کاوشگران در محل صورت گرفته و توضیحات آنان روان و 
همگام با شرح مصور شهر سوخته است.  از جمله دیدنی های فیلم منظرۀ محوطه است که 
در آن کودکان محلی با بزی مشغول گردش در تپه ماهورهای شهر باستانی هستند. از دید 
یک باستان شناس، به نظر من، فیلم ناصرپویش تصویر جذابی از محوطۀ کم شناخته شده 
اما مهم شهر سوخته است و امیدوارم ایشان با همین روش دیگر محوطه های باستانی ایران 

چون پاسارگاد، شوش و تخت جمشید و تخت سلیمان را به تصویر بکشند.

گروه ســینما و تلویزیون -فیلم کوتاه »تومور« ســاخته جواد گنجی به عنوان نامزد 
بهترین فیلم بخش اصلی موفق شــد به اولین دوره جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه شهر 

عفرین در کشور سوریه راه پیدا کند.
فیلم کوتاه »تومور« به کارگردانی جواد گنجی که با مشارکت انجمن سینمای جوانان 
ایران ســاخته شده، نامزد جایزه بهترین فیلم در اولین دوره جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 

شهر عفرین در منطقه روژئاوا در کشور سوریه شد.
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه شهر عفرین با تمرکز بر نمایش فیلم هایی از فیلمسازان 
1۵0 کشــور از سراســر دنیا با آثاری درباره صلح، حقوق بشــر و حقوق زنان و کودکان، 
برترین های هر بخش را معرفی خواهد کرد. اکران آثار در این جشــنواره از صبح روز ۲1 
سپتامبر در شهر عفرین آغاز می شود و بامداد روز بعد با معرفی برترین های هر بخش به کار 
خود خاتمه خواهد داد. فیلم کوتاه »تومور« با بازی محمد وفایی از بین چندصد اثر ارسالی 

به دبیرخانه جشنواره توانست نامزد بهترین فیلم بخش اصلی جشنواره شود.
این فیلم اثری جهان شــمول و مینیمالیســم است که از نگاهی نو به حقوق بانوان در 
جوامــع دنیا می پردازد.  جواد گنجی به عنوان دســتیار اول کارگــردان و برنامه ریز در آثار 
سینمایی مشغول به فعالیت است. او تجربه ساخت چندین فیلم کوتاه را در کارنامه دارد و 
تاکنون توانسته جایزه بهترین فیلم کوتاه را از جشنواره فیلم های کودک و نوجوان همدان، 
جشنواره فیلم های 100 ثانیه ای، جشنواره منطقه ای افلاک و... دریافت کند.تهیه کنندگی فیلم 
کوتاه »تومور« به عهده جواد گنجی و ابراهیم آذرخشــی اســت و آژانس پخش کات فیلم 

پخش بین المللی این فیلم را به عهده دارد.

گروه سینما و تلویزیون -تست کرونای روح الله زمانی بازیگر نقش اصلی فیلم مجید 
مجیدی در آستانه سفر به جشنواره ونیز مثبت اعلام شد.

عوامل فیلم »خورشید« فردا 1۵ شهریور ماه برای حضور در جشنواره بین المللی ونیز 
راهی ایتالیا می شوند تا در اولین نمایش این اثر در بخش مسابقه اصلی با مخاطبان و منتقدان 
به دیدن فیلم بنشینند. تست کرونای روح الله زمانی بازیگر نقش اصلی فیلم »خورشید« که 
قرار بود همراه گروه عوامل و بازیگران در جشنواره ونیز حضور داشته باشد، مثبت بوده و 

همین موضوع مانع از سفر او شده است.
مجید مجیدی کارگردان »خورشید« با ابراز تاسف از این اتفاق گفت: ما تمام مراحل 
اداری برای دریافت ویزا را برای حضور روح الله زمانی و شمیلا شیرزاد بازیگران نوجوان 
فیلم انجام دادیم اما متاســفانه پس از انجام تســت، متوجه شــدیم که روح الله دچار کرونا 
شده است و همین امر باعث شد که او نتواند همراه گروه باشد.وی تاکید کرد: حضور در 
جشنواره ونیز برای بازیگران نوجوان فیلم با توجه به شرایطی که داشتند اتفاق بسیار مهم و 
خوشحال کننده ای بود اما مثبت بودن تست کرونای روح الله زمانی همه ما را ناراحت کرد.

مجید مجیدی، جواد عزتی، شــمیلا شیرزاد، رامین کوشا و امیر بنان فردا صبح برای اولین 
نمایش »خورشید« روز ۵ سپتامبر )1۵ شهریور( راهی جشنواره ونیز می شوند.

یادداشتی از پژوهشگر دانشگاه کالیفرنیا؛
»شهر سوخته« روایتی شکوهمند از سرزمین کهن

فیلم کوتاه »تومور« نامزد بهترین فیلم »عفرین« 
در سوریه شد

کرونا مانع حضور بازیگر اصلی »خورشید« در 
ونیز شد
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گروه ســینما و تلویزیون-سریال 
»شرم« به تهیه کنندگی امیرمهدی پوروزیری 
و کارگردانی احمــد کاوری این روز ها در 
حال تصویربرداری اســت تا برای پخش از 

تلویزیون آماده شود.
در این ســریال ترکیــب خاصی از 
بازیگران حضور دارند؛ ابوالفضل پورعرب، 
اردلان شجاع کاوه، فاطمه گودرزی و فریبا 

متخصص از جمله این بازیگران هستند.
در کنار آن ها بازیگران جوانی همچون 
الهام طهموری هم حضور دارند؛ کسی که با 
ایفای نقش اصلی در سریال »وارش« شناخته 
شد و سریال »شــرم« دومین همکاری اش 
با کاوری به حســاب می آید. میلاد میرزایی 
نیز بازیگر جوان دیگری اســت که جلوی 
دوربین ســریال »شرم« رفته است. میرزایی 
با ایفای نقش در ســریال »بانوی عمارت« 

شناخته شد.
در یکی از شب های تابستان به پشت 
صحنه این ســریال رفتیم تا در جریان روند 
تولید آن قــرار بگیریم؛ »شــرم« یک درام 
اجتماعی اســت. فاطمه گودرزی، ســید 
مهرداد ضیایی و الهام طهموری آن شــب 

برای ضبط در لوکیشن حضور داشتند.
لوکیشن سریال یک خانه حیاط دار در 
منطقه شهرک غرب بود که این منزل در قصه 

بــه فاطمه گودرزی بازیگر کاراکتر »پوران« 
تعلق دارد.

با توجه به اینکه باکس ســریال برای 
تلویزیــون مهم اســت و فصــل پاییز هم 
مخاطبان بیشــتر پیگیر ســریال ها هستند، 
مســئولان شبکه سه هم ســرمایه گذاری 
جدی روی این ســریال کردند تا اواخر مهر 

ماه روی آنتن برود.
زمانــی که در حــال گفتگو با عوامل 
بودیم، علی فروغی مدیر شبکه سه و مهدی 
آذر پندار مدیر گروه فیلم و ســریال شبکه 
سه برای پیگیری جزئیات ساخت و گفتگو 

با عوامل این مجموعه حضور پیدا کردند.
علــی فروغــی از لوکیشــن بازدید 
کوتاهی کرد و در جمع دوســتانه با عوامل 
ســریال گفتگو کرد. حوالی ســاعت ۲1 
تصویربرداری بخشــی از سریال را ضبط 
کردند. کاوری )کارگردان( پشــت مانیتور 

نشست. صحنه ای که قرار بود تصویربرداری 
شود، متعلق به قسمت نهم و اوایل پاییز بود. 
در فیلمنامه این صحنه بارانی است و عوامل 
به وســیله آبپاش های هوایی به طول ۷ متر 
لوکیشــن را بارانی کردنــد تا این صحنه را 

تصویربرداری کنند.
در سریال شرم پایان های غیر منتظره 

وجود دارد که قســمت مهمی از ســریال 
محسوب می شــود و به تدریج وجوهی از 

شخصیت های قصه را آشکار می کند.
بعــد از یک هماهنگی در پشــت و 
جلوی دوربین دســتیار کارگردان ســه دو 
یک گفت و تصویربرداری را شروع کردند. 
پاسخ مشترک بازیگران و کارگردان به سوالِ 
ما از تم ســریال این است: »سریال شرم یک 
ملودرام اجتماعی اســت که داستان آن تلخ 
نیست؛ ملودرام همیشه ویژگی اشک انگیز 

بودن را دارد، اما شرم فضای تلخی ندارد«

در ادامــه گفت و گویــی با عوامل و 
بازیگران سریال داشتیم که آن را می خوانید:

پوروزیری تهیه کننده ســریال درباره 
شروع ســاخت سریال »شــرم« گفت: از 
سال گذشته پیش تولید سریال شرم را آغاز 
کردیم. تصمیم داشتیم قبل از عید آن را کلید 
بزنیم؛ اما با شیوع کرونا شرایط تغییر کرد و 

اواخر اردیبهشت ماه سریال را کلید زدیم.
وی ادامه داد: ســریال شرم ملودرامی 
اجتماعی است. نیمه اول آن در 10 سال پیش 
روایت می شود و در ادامه ۲0 قسمت حال و 

هوای امروزی را دارد.
تهیه کننده شرم عنوان کرد: کرونا کار 
ما را سخت کرده و زمان بیشتری از بچه های 
ما می گیرد. تقریبا بیشــتر لوکیشــن ها را از 
قبــل آماده کرده ایم. برای انتخاب بازیگران 
ترجیح ما این بود که حس نوســتالژیک به 

کار بدهیم.
پوروزیــری درباره حضــور ناتمام 
مرحوم سیروس گرجستانی در این سریال 
گفت: زمانی که خبر فوت آقای گرجستانی 
را شــنیدیم، قاعده کار این بود که متوقف 
شــویم؛ اما در شــرایط جنگــی بودیم و 
نمی توانستیم پیشروی نکنیم. مجبور بودیم 
راهمان را ادامه بدهیم. ما حدود ۲00 دقیقه 
را با سیروس گرجستانی ضبط کرده بودیم و 

گزینه های مختلفی برای ادامه نقش داشتیم. 
بــه هیچ وجه حاضر نبودیم حذف نقش را 

داشته باشیم.
وی ادامه داد: صادقانه می خواستیم به 
مردم بگوییم که یک بازیگر جایگزین ایشان 
شده اســت. برای همین آقای طهمورث را 
انتخاب کردیم. اولین بار آقای گرجستانی در 
تئاتر معرکه در معرکه اقای طهمورث حضور 
داشتند و آنجا خوش درخشیدند. این تهیه 
کننده درباره انتخاب نام سریال اظهار کرد: 
هــر کدام از ما اگــر از روزی که گذراندیم 
شرمسار نباشــیم، روز درستی بوده است. 
گناه هیچ وقت شــما را رها نمی کند و یک 
روزی یقه شما را می گیرد؛ برای همین این 

نام را برگزیدیم.
پوروزیــری بیــان کــرد: ۸0 درصد 
تصویربرداری انجام شــده و ما قول دادیم 
۲۷ مهرماه روی آنتن برویم. مراحل فنی هم 
همزمان صورت می گیرد و فعلا 6 قسمت 
نهایی شده است. کاوری کارگردان سریال 
شــرم هم گفت: سعی داریم در یک فضای 
شــهری با قصه و فیلمنامــه، باورپذیری 
مخاطب را تحت تاثیر قرار دهیم. در سریال 
شرم شخصیت های جدید در موقعیت های 
تازه قرار می گیرند، اگر اقبال ما بلند باشــد 
تماشاگر با آن ارتباط برقرار می کند. آدم های 
قصه ما راز دارند و تماشــاگر ما از آن خبر 
دارد و ایــن موضــوع جذابش می کند.وی 
درباره انتخاب بازیگــران گفت: دنبال این 
بودیم که بازیگرانی را کنار هم بگذاریم که 
برای تماشاگر خاطره انگیز باشند. بر اساس 
فرمول شخصی که دارم بازیگرانم را انتخاب 

کردم و جواب هم گرفتم.
این کارگردان افزود: زمانی که بازیگران 
دور هم جمع شــدند می دیدیم بیشتر آن ها 
ستاره های سینما بودند و کار سینما را از آن ها 
یاد گرفتیم. برای انتخاب بازیگران شرم دنبال 

آدم های خاطره ساز بودیم.
کاوری اظهار کــرد: البته از بازیگران 
جدید هم اســتفاده کرده ایم؛ چرا که چهره 
تازه برای مخاطب جذاب اســت. البته در 
سریال بیشــتر بازیگران میانسال هستند و 
چهره تازه ای نمی توانســتیم در میان آن ها 
انتخاب کنیم. الهام طهموری بازیگر سریال 
شرم درباره نقشش گفت: من کاراکتر لعیا را 
در ســریال شرم بازی می کنم. کاراکتری که 
اتفاقات مختلفی مثل بیماری، عشق، شک 

و... را تجربه می کند.
وی ادامه داد: این تجربه دوم همکاری 
من بــا آقای کاوری بعد از ســریال وارش 
است. خوبی کار کردن با ایشان نسبت به بقیه 

این است که بازیگردان خوبی هم هست.
بازیگر ســریال »وارش« درباره اینکه 
این نقش هم مثل وارش با اســتقبال مواجه 
می شــود، گفت: زمانی که فیلمنامه سریال 

»وارش« را خوانــدم، دیوانــه نقش وارش 
شدم. حاضر هستم دوباره آن را تجربه کنم.

وی افزود: همین امر ادامه کار را برای 
من سخت کرد. پیشنهاد هایی داشتم که قبول 
نکردم، اما کاراکتر لعیا در سریال »شرم« ابعاد 
مختلفی داشت که برای بازی وسوسه شوم.

طهموری اظهار کــرد: حضور آقای 
کاوری به عنــوان کارگــردان و بازیگران 
مقابلــم آقای پورعــرب و خانم گودرزی 
تجربه خوبی برای من بود و جهان دیگری 

از بازیگری روی من باز شد.
عوامل سریال شرم شب کار بودند و 
ما ساعت ۲۳ لوکیشن سریال را ترک کردیم؛ 
اما عوامل سریال تا پاسی از نیمه شب باید در 

لوکیشن می ماندند.
سریال »شرم« بر اساس فیلمنامه ای از 
سعید فرهادی ساخته می شود. بازیگرانی، 
چون ابوالفضل پورعرب، فاطمه گودرزی، 

فریبا متخصص، نســیم ادبی، سید مهرداد 
ضیایی و ســیاوش طهمورث که به تازگی 
جایگزین مرحوم سیروس گرجستانی شده، 

در این سریال حضور دارند.
ســریال »شــرم« یکی از تازه  ترین 
محصولات مرکز ســیمافیلم است. عوامل 

این سریال عبارتند از:
تهیه کننده: امیرمهــدی پوروزیری، 
کارگــردان: احمد کاوری، فیلمنامه نویس: 
سعید فرهادی، مدیر فیلمبرداری: علیرضا 
رجایی مقدم، مدیر صدابرداری: فرخ فدایی، 
مجری طرح: وحید معدنی، مدیر برنامه ریزی 
و مشاور پروژه: حسن لفافیان، تدوین: رضا 
کردبچه، طراح صحنه و لباس: فرامرز بادرام 
پور، مدیر صداگذاری: مهدی جمشیدیان، 
موسیقی: مسعود ســخاوت دوست، مدیر 
تولید: داوود معدنی، عکاس: معین باقری، 

مشاور رسانه ای: علی مرادخانی.

عوامل سریال شرم این روزها در تهران مشغول تصویربرداری هستند.

کاوری کارگردان ســریال شرم گفت: ســعی داریم در یک فضای شهری 
با قصــه و فیلمنامه، باورپذیری مخاطب را تحــت تاثیر قرار دهیم. در 
سریال شرم شــخصیت های جدید در موقعیت های تازه قرار می گیرند، 
اگر اقبال ما بلند باشد تماشاگر با آن ارتباط برقرار می کند. آدم های قصه 
ما راز دارند و تماشــاگر ما از آن خبر دارد و این موضوع جذابش می کند.

محمدگذرآبادیازضعفهاوقوتهای»یلدا«میگوید:

فیلمبرایمخاطبغیرایرانیقابلباورنیست

در پشت صحنه سریال »شرم« 
چه می گذرد؟

رکوردتماشایشبکهنمایشخانگیبازهمدستبهدستشد
گروه سینما و تلویزیون- درحالی 
که رکورد تماشای هر قسمت سریال در 
شــبکه نمایش خانگی تــا پیش از این 
در اختیار ســریال »همگنــاه« بود حالا 
»آقازاده« این رکــورد را مال خود کرده 

است.
در آســتانه انتشار قســمت یازده 
ســریال آقازاده، اپیزود قبلی این سریال 

با بیش از 60 میلیون دقیقه بازدید رکورد 
تماشــای هر قسمت از سریال در شبکه 

نمایش خانگی را شکست. 
این قسمت از ســریال آقازاده که 
در قالــب یک اپیــزود 100 دقیقه ای در 
روز جمعه ۳1 مرداد ماه منتشــر شــد، 
و پــس از چند روز از انتشــار عدد 60 
میلیون و 1۷۲ هزار و ۴9 دقیقه تماشــا 

را تنها بر روی یــک پلتفرم )فیلیمو( را 
به ثبت رســاند که رکــوردی برای هر 
قســمت سریال در بین تمام سریال های 
 شــبکه نمایــش خانگــی محســوب 

می شود. 
ثبت میزان بازدید بر اســاس دقیقه 
تماشــا از مهمترین معیارهای سنجش 
مخاطب در شبکه نمایش خانگی است 

که با میزبانی ســرویس های وی اودی از 
ســریال ها و فراهم کردن بســتر پخش، 
ایــن معیار بیش از پیش مورد توجه قرار 

گرفته است.
آقازاده پیش از این نیز با گذشــت 
چهــار روز از انتشــار قســمت اولش، 
رکــورد ۲۵ میلیونــی دقیقه تماشــا را 
ثبــت کرده بود که پــس از تنها نزدیک 

به دو ماه در آســتانه قسمت یازدهم این 
عدد به حدود ۵9 میلیون دقیقه تماشــا 
رســیده که با اختــلاف بالاترین میزان 
دقیقــه تماشــای قســمت اول در بین 
 کل سریال های شــبکه نمایش خانگی 

است.
بررســی رفتار تماشای مخاطبان 
ســریال آقــازاده در ســامانه نمایــش 

درخواســتی فیلیمو نشــان می دهد که 
با گذشت 10 قســمت، همچنان میزان 
بازدید اپیزودهای ابتدایی در حال رشد 

است.
قســمت یازدهم این سریال روز 
جمعه 1۴ شــهریور در ســرویس های 
وی اودی و شبکه نمایش خانگی پخش 

شد.
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